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Cliëntenraad voorjaar 2023
Tijdens de vergaderingen van de afgelopen maanden hebben we de volgende zaken behandeld:
•  Financiële afronding 2022: positief advies gegeven.
• Jaarverslag 2022 besproken.
•  N.a.v. een dodelijk ongeluk op één van de zorgboerderijen hebben we ons als raad laten informeren over de 

procedure van nazorg en de adviezen om ongelukken op andere boerderijen te voorkomen. 
•  De resultaten van Vanzelfsprekend zijn besproken. De raad heeft extra aandacht gevraagd voor het zorgvuldig 

versturen van de exitformulieren. Juist uit de verhalen van mensen die weggaan kunnen we lering trekken. 
Landzijde gaat dit nu doen vanuit de administratie en legt de verantwoording niet meer alleen bij de boeren. 

• Afronding Kwekerij Osdorp.
•  De raad heeft een training gehad waarin we meer informatie hebben gekregen over ons instemmings- en  

adviesrecht. Ook hebben we geoefend met vragen stellen.
• We zijn op boerderijbezoek geweest in Uitgeest en Castricum (zie verslagen in deze Landbode).

Ik sta in de deuropening.

Buiten is het ijzig koud. Binnen produceert  
de radiator een benauwde ruimte.
Ik heb het niet koud, ik heb het niet warm.
Ik sta in de deuropening.

Ik hoor ze praten. Binnen zijn mensen.
Misschien moet ik naar binnen gaan,  
daar kan ik zitten, daar is het warm.

Misschien moet ik naar buiten gaan  
en lopen tot de kou het opgeeft.
Buiten zijn geen mensen. Buiten zijn alleen bomen,  
die het verdommen om hun geruis bekend te maken.
Ik sta in de deuropening.

Ergens is een plek waar ik ben, daar ben ik niet. 
Ik sta in de deuropening.

Yvonne Bakker

Afscheid van de (cliënten-
raad) Kwekerij Osdorp

Omdat er bij de Kwekerij in Osdorp zoveel  
cliënten werkten had de Kwekerij een eigen  
cliëntenraad. Zij vergaderden in principe vier 
keer per jaar, maar iedereen zal begrijpen dat dit 
het laatste half jaar veel vaker is geweest. Door 
het bericht dat de Kwekerij moest gaan sluiten, is 
de cliëntenraad zich heel actief gaan inzetten om 
die sluiting te voorkomen. Ze hebben alle politieke 
partijen van de gemeente Amsterdam benaderd 
en zijn met hen in gesprek gegaan. Ook zijn ze 
bij raadsvergaderingen geweest, hebben ze met 
de wethouder gesproken en hebben ze de media 
veelvuldig opgezocht. Met als resultaat een item 
op AT5 en een groot artikel in De Telegraaf. 

Helaas heeft dit alles niet geholpen de Kwekerij  
te redden. Per 1 mei zijn de deuren gesloten.  
De afgelopen maanden is er heel erg hard 
gewerkt om alle deelnemers van de Kwekerij een 
andere dagbestedingsplek te bieden. Dit is in de 
meeste gevallen gelukt, hoewel veel deelnemers 
met pijn in hun hart afscheid hebben genomen 
van hun zeer geliefde plek de Kwekerij.

In februari is de centrale cliëntenraad langs  
geweest bij de cliëntenraad van de Kwekerij  
om te horen hoe de herplaatsingen gingen  
en natuurlijk ook om de cliëntenraad van de 
Kwekerij te bedanken voor hun inzet. 
De cliëntenraad van de Kwekerij is ter afronding 
met een aantal leden uit eten geweest bij een 
Surinaams restaurant in Osdorp. 

We hopen dat iedereen een goede nieuwe start 
heeft kunnen maken. 

HEB JE EEN KLACHT,  
BLIJF ER NIET MEE RONDLOPEN

WWW.LANDZIJDE.NL

Praat erover:
- met de zorgboer(in) 
-  met een zorgcoördinator van Landzijde  
0299 474118 of via info@landzijde.nl

 

Of als je liever een neutraal persoon 
inschakelt: 
-  met de vertrouwenspersoon:  
Telefoonnummer: 06 – 57 53 75 20  
(9.00 tot 17.00 uur ma t/m vr)  
of via vpquasir@quasir.nl

versie december 2022

Meer informatie? Ga naar www.landzijde.nl/klachtenof scan de QR-code.

De klachtenposters hangen  
op de boerderijen.

Beste lezer,

De blaadjes worden weer groen aan de bomen en de vogels hebben het druk met het 
bouwen van hun nesten. Het is voorjaar! Tijd voor een nieuwe Landbode. We hebben twee 
verslagen van ons halfjaarlijkse boerderijenbezoek, de nieuwe klachtenposter, de erfscan 
en een artikel over de afronding van Kwekerij Osdorp. Tevens een overzicht van zaken die 
we besproken hebben tijdens de vergaderingen.
We wensen iedereen een mooie zomer en veel leesplezier!

Namens de centrale cliëntenraad Landzijde

Heb je vragen of opmerkingen voor de raad. Stuur dan een e-mail naar:  
clientenraad@landzijde.nl



Het Kooghuis 
Het eerste boerderijbezoek van dit jaar was op  
boerderij het Kooghuis in Uitgeest. Een melkveebedrijf 
met melkkoeien. 70 Zweedse, Zwitserse en Belgische 
koeien. In 2019 is er een zorgboerderij begonnen.  
Er zijn gemiddeld acht á tien medewerkers aanwezig. 
De meeste medewerkers komen hier op eigen gelegen-
heid. Door de coronatijd is men op het idee gekomen 
om een streekwinkel op te richten. 

Twee labradors  
hielden ons  
gezelschap tijdens 
de rondleiding. Naast 
een stal vol koeien en 

wat jongvee staan er ook nog vijf schapen met zeven-
tien lammetjes en even verder op drie shetlandponys. 
De boerderij is al sinds 1700 in de familie. Zij zijn  
de 7e generatie. Oorspronkelijk kwam men uit  
Noorwegen.

Hof van Kijk-Uit
Het tweede boerderijbezoek dit jaar was bij het  
Hof van Kijk-Uit, prachtig gelegen in het bosrijke  
duingebied van Castricum. 

Ezra is lid van de centrale cliëntenraad en werkt ook 
twee dagen per week bij het Hof van Kijk-Uit. Op dins-
dag werkt hij in de tuin en op woensdag in het café.  
Het Hof van Kijk-Uit heeft een werkplaats waar crea-
tief kan worden gewerkt met hout, vilt, schilderen en 
andere activiteiten naar wens. De producten worden 
verkocht in een pipowagen die op het terrein staat. 
Naast de werkplaats en de winkelwagen is een groot 

open zand/helmgras vlakte waar veel kinderfietsjes 
en trekkertjes staan voor de kleine gasten om mee te 
spelen. Want op het stukje grond staat ook een heel  
gezellig café/lunchroom met terras, waar het voor wan-
delaars en fietsers uit de omgeving heerlijk ver toeven 
is. Er worden heerlijke zelfgemaakte taartjes  
en broodjes geserveerd. 

Ezra werkt op woensdag in de keuken en vertelt dat het 
soms heel erg druk kan zijn. Er is ook nog een groenten- 
en kruidentuin iets verder op in de duinen, waar ook 
een aantal fruitbomen staan. Op dinsdag werkt Ezra in 
deze tuin, samen met zijn collega’s uiteraard. 
Het is een gezellig team en het werk is afwisselend ver-
telt Ezra. Ook vertelt Ezra enthousiast over een aantal 
cursussen die hij heeft gedaan via Buiten Gewoon Le-
ren. Hij heeft zijn theorie- en praktijkcertificaat gehaald 
voor bosmaaien en voor bladblazen zijn theoriecertifi-
caat. In de horeca kan hij nu prachtige koffie serveren 
dankzij zijn barista cursus. 

Ben je in de buurt van Castricum, kom dan gerust even 
langs voor een kijkje in de winkel en een lekker kopje 
koffie met gebak op het terras. 

Boerderijbezoek 
en erfscans

Erfscan
Tijdens een van de vergaderingen hebben Johan en 
Hillie de raad iets verteld over de aandacht die ze op 
zorgboerderijen willen gaan besteden aan biodiversiteit. 
Dus meer aandacht voor verschillende soorten bomen 
en planten en bijvoorbeeld water. Dit met als rede dat 
er weer meer verschillende planten en kruiden gaan 
groeien, er meer verschillende insecten op afkomen 
en er meer verschillende soorten vogels komen. In dit 
kader wordt er op een aantal boerderijen een erfscan 
gehouden. Dit houdt in dat er gekeken wordt hoe 
ecologisch het erf nu is. De boer krijgt vervolgens een 
verslag met aanbevelingen zodat de boer weet wat hij 
kan doen om in de toekomst de biodiversiteit op de het 
erf te vergroten.

De cliëntenraad heeft bij zorgboerderij Het Kooghuis in 
Uitgeest gezien wat dit inhoud. Ze lieten ons zien dat 
er oorspronkelijk op het erf een stukje “bos” was waar 
het hout gekapt werd voor de houtkachel. Daar is op 
hun erf nu nog een klein stukje van over, maar daar 
staan nog hele oude bomen. Oorspronkelijk liep er ook 
een klein beekje door. De boer heeft plannen om dit 
stukje grond te gaan uitbreiden en herstellen. Zo bou-
wen ze van gesnoeide takken wallen voor de insecten 
en egels. De aanbevelingen van het rapport waren nog 
niet binnen, dus daar wachten ze nog op. Mooi om te 
zien dat hier aandacht voor is. 

Herman

De boerderij is al sinds 
1700 in de familie.  
Zij zijn de 7e generatie.

Maak het verschil

De zon schijnt en onderweg naar kantoor ben ik nog 
even stil blijven staan om te kijken naar een koppel 
ganzen met jongen dat door de wei loopt. Het is 
een mooi gezicht. Tegelijkertijd geven ganzen ook 
overlast voor de boerderijen. Ze eten en vertrappen 
het gewas en waar ganzen poepen lusten koeien 
het gras niet meer.

Het is ingewikkeld dat dingen altijd meerdere 
kanten hebben. Het lijkt dan alsof het niet meer uit 
maakt wat je zelf doet, omdat het altijd vanuit het 
ene standpunt goed kan zijn en vanuit een andere 
standpunt verkeerd. En vaak kun je niet alle  
consequenties overzien. 

Op de jaarvergadering voor de boeren van  
Landzijde hebben we Gerrit Hiemstra uitgenodigd. 
Je kent hem misschien wel als weerman van het 
journaal. Hij heeft ons als klimaatwetenschapper 
bijgepraat over de ontwikkeling van het klimaat. 
De aarde warmt op, daar kunnen we niet omheen, 
maar wat moeten we ermee? Maakt het wel uit of ik 
nu besluit anders te gaan eten, minder energie te 
gebruiken, mijn spullen zo lang mogelijk te gebruiken? 
En wat zouden we samen met alle deelnemers en 
boeren vanuit Landzijde kunnen doen? 

Op circa 40 Landzijde boerderijen is een erfscan 
gemaakt en wordt gewerkt aan het vergroten van de 
biodiversiteit. We plantten samen al 111 bomen en 
1256 struiken, hingen 66 nestkasten op. We maken 
op veel plaatsen takkenrillen en zorgen ervoor dat 
er het hele seizoen bloeiende planten beschikbaar 
zijn voor insecten. Zo dragen we samen een steentje 
bij aan het behoud van waardevolle plattelands-
natuur en een gezonde leefomgeving waar iedereen 
in Noord-Holland van kan genieten. Werken aan 
deze belangrijke maatschappelijke thema’s maakt 
een dag bij de boer nog meer buitengewoon.  

Het voordeel van dat de meeste dingen niet zwart of 
wit zijn, is dat je je eigen kleur mag geven. Dit geeft 
ruimte en mogelijkheden aan iedereen om op zijn of 
haar eigen wijze mee te doen. Praat er samen over 
op de boerderij en kijk op de website van Landzijde 
naar de filmpjes bij Initiatieven/Natuurwerk of lees 
de verhalen bij Nieuws.

Met elkaar praten geeft nieuwe ideeën. Moed is 
nodig om naar elkaar te luisteren en het pallet aan 
kleuren te durven zien. Ik ben nieuwsgierig naar 
waar dat ons de komende jaren brengt. 
Samen maken we het verschil.
 
Hillie Faber
Bestuurder


